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Frånvarande ledamöter
Amanda Grönlund (KD), Joel Hijstee (V), Caroline Frisk (SD), Roger 
Haddad (L), Anna Thunell (MP)

Närvarande ersättare
Frida Gunnarsson (S), Joakim Grenblad (S), Therese Ankréus (S), 
Mathias Mardani (S), Matilda Antonsson (S), Abdullahi Muddei (S), 
Chatarina Ståhl (S), Mikael Lindh (S), Marie Wiberg Grönborg (V), Harri 
Åman (V), Erik Degerstedt (M), Joakim Widell (KD), Carl-Henrik 
Knutsson (M), Terese Pransjö (M), Catharina Piper (M), Patric Sjölund 
(SD)

Övriga närvarande
Lina Dahlström, stadssekreterare
Jörgen Eklind, Västerås stads revisorer § 3
Ulla Persson, Västerås stads revisorer § 3
Maria Schillaci, strateg barm-ätt och demokrati, § 4
Sara Stålhand, barnombud på förebyggarcentrum § 4

Justerandes sinnattfT^ Utdrausbestvrkande
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Interpellation från (SD) till kommunstyrelsens ordförande med 
anledning av påverkanskampanjer mot socialtjänsten....................... 33

§21 Dnr KS 2024/00156-9.1.3
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Utdrassbestvrkande
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§1 Dnr KS 1810569-

Val av justerare samt beslut om tid och plats för protokollets 
justering

Beslut
1. Hawar Asaiesh (V) och Anna Nordanberg (L) utses att justera protokollet 
tillsammans med ordföranden.

2. Protokollet justeras måndagen den 12 februari kl. 13:00 i stadshuset.

Justerandes sienatur

/T
Utdrassbestvrkande
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§2 Dnr KS 1810725-

Fastställande av föredragningslista

Beslut
Föredragningslistan fastställs.

Utdraasbestvrkande
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§3 Dnr KS 1810722-

Information från kommunrevisorerna

Beslut
Informationen förklaras mottagen.

Ärendebeskrivning
Jörgen Eklund (S) och Ulla Persson (S) informerar om kommande 
granskningar samt anmäler två revisionsrapporter till kommunfullmäktige:

Revisionsrapport 2023:4 - Granskning av fast omsorgskontakt i hemtjänsten

Revisionsrapport 2023:5 - Granskning av processen för att ta fram en ny 
översiktsplan

Justerandes siei Utdra (isbestvrkande
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§4 Dnr KS 1880054-

Information - Alltid bästa möjliga möte med barn - om Västerås 
stads barnrättsarbete

Beslut
Informationen förklaras mottagen.

Arendebeskrivning
Maria Schillaci, strateg inom barnrätt och demokrati och Sara Stålhand, 
barnombud på förebyggarcentrum, informerar om barnkonventionen och 
Västerås stads barnrättsarbete.

Justerandes sienaj Utdraasbestvrkande
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§5 Dnr KS 2024/00009-1.1.1

Valärenden kommunfullmäktiges sammanträde 2024-02-01

Beslut
1. Nedanstående personer entledigas från angivna uppdrag:

Joel Hijstee (V) ledamot i kommunfullmäktige

Elvira Sitkevica (S) ersättare i nämnden för idrott, fritid och förebyggande

Anna Ostholm (L) ersättare i tekniska nämnden

Ingmarie Bjurstedt (SD) ledamot i Skultuna kommundelsnämnd

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi AB

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi försäljning AB

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi Vattenkraft AB

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Parkerings AB

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Parkerings AB

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB

Nelda Oelze (S) suppleant i Geddeholms AB

2. Nedanstående personer väljs till respektive uppdrag för angiven tid:

Håkan Wretljung (MP) utses till ny ledamot i fastighetsnämnden efter Anna 
Thunell (MP) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

Ewa Lindström-Björn (L) utses till ny ersättare i tekniska nämnden efter 
Anna Östholm (L) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

Elin Asplund (L) utses till ny ledamot i Mälarenergi AB efter Erik 
Ödmansson (L) till och med den 31 december 2026.

Elin Asplund (L) utses till ny ledamot i Mälarenergi Försäljning AB efter 
Erik Ödmansson (L) till och med den 31 december 2026.

Elin Asplund (L) utses till ny ledamot i Mälarenergi Vattenkraft AB efter 
Erik Ödmansson (L) till och med den 31 december 2026.

Håkan Ampellindh (M) väljs till revisor i Von Schinkelska stiftelsen för 
granskning av verksamheten fram till att revisionsberättelse har avlämnats 
för år 2026.

Justerandes signatur Utdragsbestvrkande
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Håkan Ampellindh (M) väljs till revisor i Tidö slotts stiftelse för granskning 
av verksamheten fram till att revisionsberättelse har avlämnats för år 2026.

Ärendebeskrivning
Efter kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-07 har nedanstående 

personer inkommit med en begäran om entledigande från angivet uppdrag: 

Joel Hijstee (V) ledamot i kommunfullmäktige

Elvira Sitkevica (S) ersättare i nämnden för idrott, fritid och förebyggande

Anna Östholm (L) ersättare i tekniska nämnden

Ingmarie Bjurstedt (SD) ledamot i Skultuna kommundelsnämnd

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi AB

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi Försäljning AB

Erik Ödmansson (L) ledamot i Mälarenergi Vattenkraft AB

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Parkerings AB

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB

Anton Holmlund (L) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Parkerings AB

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB

Nelda Oelze (S) ledamot i Västerås Flygfastigheter AB

Nelda Oelze (S) suppleant i Geddeholms AB

Nedanstående personer har av Västmanlands Tingsrätt entledigats från 
uppdraget som nämndemän:

Ann-Mari Rizvi (M)

Emil Thessén (KD)

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-07 lämnades följande 
uppdrag vakanta:

XX (MP) utses till ny ledamot i fastighetsnämnden efter Anna Thunell (MP) 
till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.

XX (M) utses till ny nämndeman i Västmanlands Tingsrätt för perioden 1 
januari 2024 - 31 december 2027.

Anders Gestrin (M) entledigades som ledamot i Västerås stads revisorer den 
5 oktober 2023. Ny revisor behöver därför utses till Von Schinkelska 
stiftelsen samt Tidö slotts stiftelse.

Utdra izsbestvrkande



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
2024-02-01

VÄSTERÅS STAD
Kommunfullmäktige

11 (38)

Kopia till
Berörda förtroendevalda

Berörda nämnder och bolag

Löneenheten

Justerandes Utdrausbestvrkande
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§6 Dnr KS 2024/00107-1.1.1

Tidsbegränsat val av oppositionsråd, 2:e vice ordförande i 
byggnadsnämnden, 2:e vice ordförande i grundskolenämnden 
och 2:e vice ordförande i Västmanlandsmusiken

Beslut
1. Eleonore Lundkvist (M) entledigas från sina uppdrag som oppositionsråd, 
2:e vice ordförande i byggnadsnämnden, 2:e vice ordförande i 
grundskolenämnden och 2:e vice ordförande i Västmanlandsmusiken från 
och med den 25 mars 2024.

2. Johan Henriksson (M) väljs till oppositionsråd, 2:e vice ordförande i 
byggnadsnämnden och 2:e vice ordförande i Västmanlandsmusiken från och 
med den 25 mars 2024.

3. Klara Helin (M) väljs till 2:e vice ordförande i grundskolenämnden från 
och med den 25 mars 2024.

4. Johan Henriksson (M) entledigas från sina uppdrag som oppositionsråd, 
2:e vice ordförande i byggnadsnämnden och 2:e vice ordförande i 
Västmanlandsmusiken från och med den 12 augusti 2024.

5. Klara Helin (M) entledigas från sitt uppdrag som 2:e vice ordförande i 
grundskolenämnden från och med den 12 augusti 2024.

6. Eleonore Lundkvist (M) återgår till sina ursprungliga uppdrag och väljs 
till oppositionsråd, 2:e vice ordförande i byggnadsnämnden, 2:e vice 
ordförande i grundskolenämnden och 2:e vice ordförande i 
Västmanlandsmusiken från och med den 12 augusti 2024 till och med den 
dag då nyvalda kommunfullmäktige efter nästa val förrättar nytt val.

Arendebeskrivning
Eleonore Lundkvist (M) som valts till oppositionsråd, 2:e vice ordförande i 
byggnadsnämnden, 2:e vice ordförande i grundskolenämnden och 2:e vice 
ordförande i Västmanlandsmusiken mandatperioden 2022 - 2026 har 
tillsammans med Johan Henriksson (M) och Klara Helin (M) kommit 
överens om att de ska ta över Eleonore Lundkvists (M) uppdrag under en 
bestämd tidsperiod. De har inkommit med erforderliga avsägelser.

Utdraesbestvrkande
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§9 Dnr KS 2023/00315-1.2.2

Beslut - Program för digital utveckling i Västerås stad och dess 
helägda bolag 2024-2027

Beslut
Program för digital utveckling i Västerås stad och dess helägda bolag 2024 - 
2027 antas.

Arendebeskrivning
Digitaliseringen är ett komplext fenomen. För att digitaliseringens 
möjligheter ska kunna nyttjas fullt ut krävs tydlighet och samordning. Därför 
har Program för digital utveckling tagits fram. Programmet syftar till att 
skapa en gemensam riktning och förståelse genom att peka ut stadens mest 
centrala utvecklingsområden kopplat till digitalisering. Programmet ska 
kunna fungera som utgångspunkt för stadens kontinuerliga arbete med att 
identifiera och prioritera konkreta utvecklingsinitiativ. Programmet är ett 
styrande dokument som ska säkerställa att Västerås stad och dess bolag 
följer en gemensam utvecklingslinje inom digitaliseringsområdet och att 
staden åstadkommer nödvändiga förflyttningar inom programmets 
målområden.

Genom att peka ut vägledande principer ska programmet även kunna 
säkerställa att staden, som en del i dess utvecklingsarbete, tar hänsyn till de 
aspekter som är viktiga för att utvecklingen ska kunna resultera i så stora 
positiva effekter som möjligt för såväl stadens kärnverksamheter som 
invånarna.

Sammanfattande reflektion av inkomna yttranden

Samtliga remissinstanser ställde sig bakom förslaget till Program för digital 
utveckling. Flera instanser lyfte fram att ansatsen med programmets 
målområden och principer är bra och relevanta. De ser positivt på den 
riktning som programmet stakar ut för stadens digitaliseringsarbete.

Ett par remissinstanser betonade vikten av att operationalisera programmet 
genom att specificera konkreta åtgärder och aktiviteter i handlingsplaner. 
Program för digital utveckling har därför en handlingsplan med övergripande 
aktiviteter knuten till sig. En mer specificerad genomförandeplan kommer 
också att säkerställa att arbetet går i riktning mot programmet och 
handlingsplanens ambitioner. Respektive verksamhet ska därtill konkretisera 
verksamhetsspecifika åtgärder. Stadsledningskontoret kommer samordna 
framtagandet av den övergripande handlingsplanen, den stadsgemensamma 
genomförandeplanen samt ge stöd till verksamheterna i deras 
verksamhetsspecifika planeringsarbete.

Ett par remissinstanser underströk att ett tydliggörande krävs kring 
gränssnittet mellan de processer där utvecklingsarbetet ska ligga på 
förvaltningarna och de processer som förutsätter stadsgemensam samordning 
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och en central hantering. Nyckeln till att tydliggöra sådana gränsdragningar, 
och skapa agerbara handlingsplaner är att säkerställa en god dialog och ökat 
samarbete både inom Västerås stad och med aktörer på lokal, regional och 
nationell nivå.

Övriga synpunkter berörde vikten av att minska digitala klyftor, etablera en 
standardiserad datastruktur och öka cyber-, IT-, och informationssäkerheten. 
Dessa aspekter täcks in av programmets målområden och vägledande 
principer samt har även beaktats vid framtagandet av den övergripande 
handlingsplanen.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 17 januari 
2024 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige:

Program för digital utveckling i Västerås stad och dess helägda bolag 2024 - 
2027 antas.

Yrkanden
Samuel Stengård (KD), Milena Axklo (C) och Anna Lundberg (L) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Kopia till
Samtliga nämnder och helägda bolag

Utdrassbestvrkande
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§10 Dnr KS 2023/00444-1.5.2

Beslut - Återrapport av uppdrag - Söka samverkan med lämplig 
kommun i Ukraina för att bistå i återuppbyggnaden av Ukraina

Beslut
1. Rapporten läggs till handlingarna och uppdraget avslutas.

2. Västerås stad går med i ICLDs Europanätverk med syfte att hitta en 
lämplig ukrainsk kommun för samverkan för att därefter ansöka om stöd för 
förstudie till ett kommunalt partnerskap med denna kommun från ICLD. 
Västerås stads representanter i Europanätverket tar fram förslag på ukrainsk 
kommun att samverka med i en förberedelsefas. Därefter tar 
kommunstyrelsen ställning till eventuell fortsatt samverkan.

Ärendebeskrivning
Marcus Jacobson (M) har i en motion med rubriken Motion från (M) om att 
bistå i återuppbyggnaden av Ukraina föreslagit att uppdra till 
kommunstyrelsen att söka samverkan med lämplig kommun i Ukraina för 
framtida samarbete.

Stadsledningskontoret föreslog att motionen skulle bifallas mot bakgrund av 
att staden använder externt stöd från exempelvis EU eller ICLD för att bistå i 
återuppbyggnaden av Ukraina och att fokusområden för samverkan är 
kapacitetsbyggande, lokal demokrati och god styrning för att underlätta 
Ukrainas närmanden till EU.

Kommunfullmäktige biföll motionen den 2 februari 2023 och gav 
kommunstyrelsen uppdrag att söka samverkan med lämplig kommun i 
Ukraina för att bistå i återuppbyggnaden av Ukraina, utreda förutsättningar 
för Västerås stad att gå med i European Alliance of Cities and Regions for 
the Reconstruction of Ukraine samt hur externt stöd från exempelvis EU 
eller ICLD för samverkan kan erhållas.

Stadsledningskontoret har undersökt förutsättningarna att söka stöd för 
samverkan med Ukraina via olika aktörer,

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 13 
december 2023 och beslutade att lämna följande förslag till 
kommunfullmäktige:

1. Rapporten läggs till handlingarna och uppdraget avslutas.

2. Västerås stad går med i ICLDs Europanätverk med syfte att hitta en 
lämplig ukrainsk kommun för samverkan för att därefter ansöka om stöd för 
förstudie till ett kommunalt partnerskap med denna kommun från ICLD.
Västerås stads representanter i Europanätverket tar fram förslag på ukrainsk 
kommun att samverka med i en förberedelsefas. Därefter tar 
kommunstyrelsen ställning till eventuell fortsatt samverkan.

Justerandes sianaj Utdraasbestvrkande
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Yrkanden
Anna Maria Romlid (V), Carin Lidman (S), Eva-Lotta Svensson (C), Eric 
Söderberg (KD) och Markus Lindgren (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Utdraesbestvrkande
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§11 Dnr KS 2023/00544-3.3.2

Beslut - Svar på motion från (M) om att planera för mindre 
småhus

Beslut
1. Motionen bifalls.

2. Byggnadsnämnden får i uppdrag att planera för ett litet antal små tomter, i 
minst ett för ändamålet lämpligt område.

Ärendebeskrivning
Elisabeth Unell (M), har i en motion med rubriken Motion från (M) om att 
planera för mindre småhus föreslagit att berörda nämnder får i uppdrag att 
planera för ett område med små tomter för små bostadshus.

Kommunfullmäktige har den 9 mars 2023, §105, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning.

Motionen har remitterats till byggnadsnämnden.

Västeråsmajoriteten håller med Moderaterna om att det är bra om det byggs 
även ganska små bostadshus. Det har tidigare inte varit en stor efterfrågan på 
den sortens boendeform i Västerås, men med dagens höga inflation och 
ränteläge kommer sannolikt efterfrågan på billigt boende öka.

Att bo på få kvadratmeter har många fördelar. Energiförbrukningen blir lägre 
med farre kvadratmeter och det är både ekonomiskt och bra för klimatet. En 
yteffektiv markanvändning kan också innebära att fler människor kan ha ett 
eget småhus i Västerås kommun.

Det behövs många nya bostäder i Västerås, som är en växande kommun. Det 
är och kommer fortsatt vara en utmaning att bygga så att människor har råd 
att bo. Västeråsmajoriteten är positiva till att testa att planera för ett litet 
antal små hus på små tomter, som små grupper i nya bostadsområden och i 
befintliga bostadsområden. Eftersom detta är nytt i Västerås bör det testas i 
liten skala så att inte kommunen står med mark som inte kan bebyggas. 
Därmed bör motionen bifallas.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 29 
november 2023 och beslutade att lämna följande förslag till 
kommunfullmäktige:

1. Motionen bifalls.

2. Byggnadsnämnden får i uppdrag att planera för ett litet antal små tomter, i 
minst ett för ändamålet lämpligt område.

Utdrassbestvrkande
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Yrkanden
Elisabeth Unell (M), Thomas Karlsson (S), Anna Nordanberg (L), Vicktoria 
Bagi (V), Samuel Stengård (KD), Erik Johansson (SD) och Karin Westlund 
(C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Kopia till
Byggnadsnämnden

Justerandes sien< Utdrausbestvrkande
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§12 Dnr KS 2022/01383-10.4.3

Beslut - Svar på motion från (M) om en väg in för civilsamhället

Beslut
Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.

Reservation
Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M), Caroline Högström (M), 
Håkan Lindberg (M), Anna Hård af Segerstad (M), Klara Helin (M), Stefan 
Lindh (M), Tornas Salzmann (M), Jörgen Andersson (M), Claes Kugelberg 
(M), Jonas Larsson (M), Maria Ringström (M), Irene Hagström (M) och 
Marie Brandstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Elisabeth 
Unells (M) och Jörgen Anderssons (M) förslag.

Markus Lindgren (MP) och Agneta Luttropp (MP) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Markus Lindgrens (MP) förslag.

Ärendebeskrivning
Elisabeth Unell (M) har i en motion med rubriken Motion från (M) om en 
väg in för civilsamhället föreslagit att inrätta ”en väg in” för civilsamhället i 
Västerås stad.

Kommunfullmäktige har den 17 oktober 2022 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning.

Motionen har remitterats till äldrenämnden, individ- och familjenämnden, 
nämnden för idrott, fritid och förebyggande, kulturnämnden samt nämnden 
för personer med funktionsnedsättning. Samtliga remitterade nämnder har 
inkommit med remissvar.

Västeråsmajoriteten delar Moderatenias uppfattning att civilsamhället fyller 
en viktig funktion i samhället, så även i Västerås. Via kontaktcenter kan 
föreningar och andra aktörer inom civilsamhället idag komma i kontakt med 
kommunens olika verksamheter. Den som hör av sig behöver inte veta vilken 
förvaltning som ansvarar för den aktuella frågan, utan kontaktcenter hjälper 
till att lotsa rätt. De kan också hjälpa till att informera om vilka sorts stöd 
som finns att söka och hur sökförfarandet går till. Kontaktcenter inrättades år 
2011.

En del aktörer inom civilsamhället träffas regelbundet med representanter 
från Västerås stad inom samarbetet för LÖK:en, den lokala 
överenskommelsen. Där finns möjlighet till dialog, för ständig förbättring 
och utveckling. Avtalet där föreningarna inkluderades i LÖK:en ingicks 
under år 2015 och reviderades 2018.

Det behövs ingen ny modell för en väg in för civilsamhället. Däremot går det 
alltid att utveckla en befintlig verksamhet och synpunkter på den service 

Justerande; Utdraesbestvrkande
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Västerås stad erbjuder tas tacksamt emot. Motionen föranleder därmed ingen 
ytterligare åtgärd.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 29 
november 2023 och beslutade att lämna följande förslag till 
kommunfullmäktige:

Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.

Yrkanden
Elisabeth Unell (M), Jörgen Andersson (M) och Markus Lindgren (MP) 
yrkar bifall till motionen.

Ann-Louise Molin Ostling (S), Hawar Asaiesh (V) och Eva-Lotta Svensson 
(S) yrkar att motionen inte föranleder någon ytterligare åtgärd i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels bifall till 
motionen från Elisabeth Unell (M) med flera, dels att den inte föranleder 
någon ytterligare åtgärd i enlighet med kommunstyrelsens förslag från Ann- 
Louise Molin Ostling (S) med flera.

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 
varandra. Kommunfullmäktige godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Kopia till
Aldrenämnden, individ- och familjenämnden, nämnden för idrott, fritid och 
förebyggande, kulturnämnden, nämnden för personer med 
funktionsnedsättning

Justerandes sisnatur UtdraEsbestvrkande
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§13 Dnr KS 2022/00376-5.0.2

Beslut - Svar på motion från (M) om Elbas framtid

Beslut
Motionen avslås.

Reservation
Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M), Caroline Högström (M), 
Håkan Lindberg (M), Anna Hård af Segerstad (M), Klara Helin (M), Stefan 
Lindh (M), Tomas Salzmann (M), Jörgen Andersson (M), Claes Kugelberg 
(M), Jonas Larsson (M), Maria Ringström (M), Irene Hagström (M) och 
Marie Brandstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Eleonore 
Lundkvists (M) förslag.

Arendebeskrivning
Terese Pransjö har i en motion från (M) med rubriken ”Elbas framtid” 
föreslagit att Västerås stad genomför en försäljning av Elba med tomträtt. Ett 
förtydligande har gjorts av Moderaterna efter motionens inkommande om att 
med Elba avses Elbarestaurangen.

Kommunfullmäktige har den 11 mars 2022 § 92 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Motionen har remitterats till 
fastighetsnämnden som har inkommit med yttrande.

Västeråsmajoriteten är positiva till att utveckla Elba och kommunfullmäktige 
har redan bifallit en motion om att ta fram en ny skärgårdsstrategi för att fler 
västeråsare ska få ta del av vår vackra skärgård. I den strategin utgör Elba en 
naturlig och viktig del som Västeråsmajoriteten ser behöver omhändertas i 
ett helhetsperspektiv.

Att avyttra en så viktig del av Västerås skärgårdsnära område riskerar att 
skada skärgårdsstrategin som helhet.

Västeråsmajoriteten ser att det förtydligande som gjorts angående vad som 
avses mer specifikt i motionen är bra, men delar inte motionärens önskan om 
att privatisera ett av Västerås finaste rekreationsområden som ön Elba utgör.

Det som behöver göras i fastigheten på Elba är en upprustning, där lagkrav 
och tillgänglighet säkerställs. Det bör sedan läggas ut på extern drift med 
längre kontrakt som möjliggör en långsiktighet för den som kommer in och 
sköter driften av restaurangen med tillhörande verksamhet. Med detta 
upplägg säkerställs att staden har kvar rådigheten över ön och 
rekreationsområdet även in i framtiden.

Mot bakgrund av detta föreslås motionen att avslås.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 13 
december 2023 och beslutade att lämna följande förslag till 
kommunfullmäktige:

Justerandes sienatur Utdracsbestvrkande
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Motionen avslås.

Yrkanden
Eleonore Lundkvist (M) yrkar bifall till motionen.

Samuel Stengård (KD), Anna Nordanberg (L) och Staffan Jansson (S) yrkar 
avslag till motionen i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Proposition
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels bifall till 
motionen från Eleonore Lundkvist (M), dels avslag till motionen i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag från Samuel Stengård (KD) med flera.

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 
varandra. Kommunfullmäktige godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Kopia till
Fasti ghetsnämnden

Justerandes sian Utdraasbestvrkande
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§ 14 Dnr KS 2022/01550-10.4.3

Beslut - Svar på motion från (M) om lättläst för demokratiska 
beslut

Beslut
1. Motionens första att-sats bifalls.

2. Motionens andra och tredje att-satser avslås.

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att följa utvecklingen inom AI som på sikt 
kan leda till att underlätta att sammanfatta handlingar på lättläst svenska.

Reservation
Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M), Caroline Högström (M), 
Håkan Lindberg (M), Anna Hård af Segerstad (M), Klara Helin (M), Stefan 
Lindh (M), Tomas Salzmann (M), Jörgen Andersson (M), Claes Kugelberg 
(M), Jonas Larsson (M), Maria Ringström (M), Irene Hagström (M) och 
Marie Brandstedt (M) reserverar sig mot beslutet avseende attsats 2 och 3 i 
motionen till förmån för Anna Hård af Segerstad (M) och Marie Brandstedts 
(M) förslag.

Erik Johansson (SD), Daniel Jonsson (SD), Tobias Utterstedt (SD), Håkan 
Malmström (SD), Gisela Carstinge (SD), Jan Johansson (SD), Anders 
Bäckström (SD), Sven Jonsson (SD) och Ingmarie Bjurstedt (SD) reserverar 
sig mot beslutet avseende attsats 2 och 3 i motionen till förmån för Ingmarie 
Bjurstedts (SD) förslag.

Agneta Luttropp (MP) och Kristofer Åberg (MP) reserverar sig mot beslutet 
avseende attsats 2 och 3 i motionen till förmån för Agneta Luttropps (MP) 
förslag.

Ärendebeskrivning
Anna Hård af Segerstad (M) och Elisabeth Unell (M) har i en motion med 
rubriken Motion

från (M) om lättläst för demokratiska beslut föreslagit:

1. Att det till kommunfullmäktiges beslut ska finnas sammanfattningar 
skrivna på lättläst.

2. Att det till nämnders handlingar ska finnas sammanfattningar på lättläst.

3. Att det på stadens hemsida ska finnas sammanfattningar av handlingar 
skrivna på lättläst.

Kommunfullmäktige har den 10 november 2022 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Motionen har inte remitterats vidare.

Kommunfullmäktige har den 5 oktober 2023 återremitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Motionen har inte remitterats vidare.

Utdraasbestvrkande
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Västeråsmajoriteten instämmer med motionärerna om att det är viktigt att 
handlingar skrivs så lättillgängligt och begripligt som möjligt för att öka den 
demokratiska insynen och tillgängliggöra de politiska besluten för invånarna.

Utifrån att motionen återremitterades av kommunfullmäktige för att 
undersöka möjligheten att använda Al-stöd för textbearbetning har en dialog 
skett med Västerås stads kommunikationsenhet. Det som normalt menas med 
begreppet AI i dessa sammanhang är så kallade språkmodeller. I nuläget är 
inte språkmodellerna tillräckligt bra för att kunna användas för det ändamål 
som beskrivs i återremissen. Vidare är de Al-verktyg som firms på 
marknaden för textbearbetning inte GDPR-säkrade, vilket skulle medföra 
problem gentemot gällande lagstiftning på området om de används på det 
sätt som föreslås i motionen. Utvecklingen kring AI går i en rasande fart och 
det är sannolikt att det inom en snar framtid firms bättre möjligheter att 
använda detta för att skapa sammanfattningar på lättläst, men alltså inte i 
dagsläget.

Med anledning av ovanstående föreslår Västeråsmajoriteten, som tidigare, 
bifall på den första att-satsen. På de två andra att-satsema föreslås avslag 
eftersom det först behövs en utvärdering kring effekten av att sammanfatta 
kommunfullmäktiges beslut på lättläst.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 13 
december 2023 och beslutade att lämna följande förslag till 
kommunfullmäktige:

1. Motionens första att-sats bifalls.

2. Motionens andra och tredje att-satser avslås.

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att följa utvecklingen inom AI som på sikt 
kan leda till att underlätta att sammanfatta handlingar på lättläst svenska.

Yrkanden
Anna Hård af Segerstad (M), Marie Brandstedt (M), Ingmarie Bjurstedt (SD) 
och Agneta Luttropp (MP) yrkar bifall till motionen.

Magnus Johansson (S), Hawar Asaiesh (V), Eva-Lotta Svensson (C), Curt- 
Åke Larsson (KD) och Milena Axklo (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.

Proposition
Inledningsvis finner ordföranden att det finns enbart finns ett förslag till 
beslut avseende beslutssats 1, bifall till attsatsen i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med detta.

Vidare finner ordföranden att det finns två förslag till beslut avseende 
beslutssats 2, dels att att-satsema ska bifallas från Anna Hård af Segerstad 
(M) med flera, dels att de ska avslås i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag från Magnus Johansson (S) med flera. Ordföranden föreslår en 

Justerandes sienal Utdraesbestvrkande
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propositionsordning där de två förslagen ställs mot varandra.
Kommunfullmäktige godkänner föreslagen propositionsordning varvid den 
genomförs. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag.

Avslutningsvis finner ordföranden att det enbart finns ett förslag till beslut 
avseende beslutssats 3, kommunstyrelsens förslag, och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

Justerandes sienaj Utdransbestvrkande
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§15 Dnr KS 2023/00531-2.6.1

Beslut - Svar på motion från (SD) om att ändra Västerås stads 
mål för upphandling av livsmedel

Beslut
Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.

Reservation
Erik Johansson (SD), Daniel Jonsson (SD), Tobias Utterstedt (SD), Håkan 
Malmström (SD), Gisela Carstinge (SD), Jan Johansson (SD), Anders 
Bäckström (SD), Sven Jonsson (SD) och Ingmarie Bjurstedt (SD) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Erik Johanssons (SD) och Håkan 
Malmströms (SD) förslag enligt följande:

”Sverigedemokraterna verkar för en ökad lönsamhet inom svenskt lantbruk.

Västerås stad producerar varje vardag ca 39 500 måltider till barn, unga och 
äldre inom sina måltidsenheter och köper årligen in livsmedel för cirka 100 
miljoner kronor. Det finns många verksamheter inom kommunen som köper 
in livsmedel, förutom de största verksamheterna som levererar måltiderna till 
skolan och äldreomsorgen är det även exempelvis restaurangutbildning, 
hemkunskap, fritidsgårdar och mindre boenden som har behov av inköp av 
livsmedel.

Att välja närproducerat, eller livsmedel tillverkat i Sverige i stället för krav 
på ekologiskt är att föredra, genom att efterfrågan på svensk mat ökar, kan 
också produktionen öka. Och med ökad efterfrågan en större lönsamhet för 
livsmedelsproducenter.

Vi Sverigedemokrater ser flera positiva konsekvenser av ökad lönsamhet för 
lantbruksföretagen. Bland annat bättre sociala förhållanden, ökad 
miljövänlighet med biologisk mångfald och öppnare landskap, bättre 
djurskydd och kompetensförsörjning.

Vi anser att Sveriges självförsörjningsgrad av livsmedel behöver öka i 
fredstid för att klara av behoven som uppstår tider av kris eller krig. När 
krisen är här är det för sent att agera.

I Västerås stads styrande dokument för upphandling av livsmedel finns bland 
amiat målet om att staden ska ha minst 60 % ekologiska inköp. Det 
beslutades i kommunstyrelsen den 14 december 2022 av den nu styrande 
majoriteten i Västerås. Följande står att läsa:

”Fortsatt fokus att möjliggöra inköp av ekologiska produkter med målet att 
staden ska ha minst 60 % ekologiska inköp. Detta arbete görs redan idag och 
kommer även att vara ett fokusområde framöver.”

I motionen föreslår jag att stryka det kvantitativa målet och i stället att 
Inriktningen bör vara att handla ekologiskt när det är ekonomiskt försvarbart.

Justerandes siunatur Utdraesbestvrkande
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Sverigedemokraterna anser att ekologiska produkter utgör ett bra 
komplement på marknaden för livsmedel, så även för Västerås stad. Men 
eftersom dessa ofta är dyrare anser vi att kvantitativa mål för inköp av 
ekologiska livsmedel ska strykas ur stadens styrande dokument. Vi vill att 
inköp av närproducerat eller svenskproducerat livsmedel prioriteras när det 
är möjligt, eftersom detta minskar behovet av transporter, gagnar lokala 
producenter och ökar graden av självförsörjning.”

Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M), Caroline Högström (M), 
Håkan Lindberg (M), Anna Hård af Segerstad (M), Klara Helin (M), Stefan 
Lindh (M), Tomas Salzmann (M), Jörgen Andersson (M), Claes Kugelberg 
(M), Jonas Larsson (M), Maria Ringström (M), Irene Hagström (M) och 
Marie Brandstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Eleonore 
Lundkvists (M) förslag.

Agneta Luttropp (MP) och Kristofer Åberg (MP) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för Kristofer Åbergs (MP) förslag.

Arendebeskrivning
Erik Johansson (SD) har i en motion med rubriken Motion från (SD) om att 
ändra Västerås stads mål för upphandling av livsmedel föreslagit:

• att det kvantitativa målet om minst 60 % ekologiska inköp av livsmedel 
stryks i stadens styrande dokument.

• att staden ska eftersträva att upphandla livsmedel från närområdet i största 
möjliga utsträckning.

Kommunfullmäktige har den 9 mars 2023 § 102 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning.

Västeråsmajoriteten instämmer i motionens intention att riktlinjerna för 
stadens upphandling av livsmedel behöver ses över.

Det finns idag en riktlinje för inköp och upphandling av livsmedel samt en 
måltidspolicy som i huvudsak styrt inriktningen för stadens livsmedelsinköp. 
Vid upphandling sammanvägs olika behov och intressen för att både säkra 
upp bra måltider i stadens verksamheter och bra kvalitet och pris på de 
livsmedel som köps in.

I och med genomförandet av livsmedelsupphandlingen och de nya avtal som 
införts under hösten har det dock blivit tydligt att det behövs en 
sammanhållen riktlinje för stadens livsmedelsinköp och 
livsmedelsanvändning. Ett arbete med att ta fram en ny riktlinje har därför 
påbörjats i nära samverkan med stadens måltidsverksamheter. Den nya 
riktlinjen tar avstamp i den regionala livsmedelsstrategin, andra styrande 
dokument i staden samt verksamhetens behov.

Förslagen i motionen behandlas inom ramen för arbetet med den nya 
riktlinjen, som tas fram under våren 2024. Västeråsmajoriteten föreslår 
därmed att motionen inte föranleder någon ytterligare åtgärd.

Justerandes signatur Utdragsbestvrkande
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Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 17 januari 
2024 och beslutade att lämna följande förslag till kommunfullmäktige:

Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.

Yrkanden
Erik Johansson (SD), Eleonore Lundkvist (M) och Håkan Malmström (SD) 
yrkar bifall till motionen.

Karin Westlund (C) yrkar att motionen inte föranleder någon ytterligare 
åtgärd i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Kristofer Åberg (MP) yrkar avslag till motionen.

Proposition
Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslut, bifall till motionen från 
Erik Johansson (SD) med flera, att motionen inte föranleder någon 
ytterligare åtgärd i enlighet med kommunstyrelsens förslag från Karin 
Westlund (C) samt avslag till motionen från Kristofer Åberg (MP).

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de tre förslagen ställs mot 
varandra. Kommunfullmäktige godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Justerandes sienal Utdra “sbestvrkande



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
2024-02-01

VÄSTERÅS STAD
Kommunfullmäktige

29 (38)

§16 Dnr KS 2024/00081-8.4.1

Fråga från (L) till socialnämndens ordförande om 
Claudiamottagningen

Beslut
1. Frågan får ställas.

2. Frågan förklaras besvarad.

Ärendebeskrivning
Anna Lundberg (L) anmäler en fråga till socialnämndens ordförande om 
Claudiamottagningen.

Utdraesbestvrkande
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§17 Dnr KS 2024/00153-3.11.3

Fråga från (M) till tekniska nämndens ordförande om kostnader 
för fisktrappa

Beslut
1. Frågan får ställas.

2. Frågan förklaras besvarad.

Arendebeskrivning
Eleonore Lundkvist (M) anmäler en fråga till tekniska nämndens ordförande 
om kostnader för fisktrappa.

Utdrausbestvrkande
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§18 Dnr KS 2024/00154-3.9.1

Fråga från (M) till kommunstyrelsens ordförande om bortforsling 
av avfall i Skultuna

Beslut
1. Frågan får ställas.

2. Frågan förklaras besvarad.

Arendebeskrivning
Irene Hagström (M) anmäler en fråga till kommunstyrelsens ordförande om 
bortforsling av avfall i Skultuna.

Justerandes sienatur Utdraasbestvrkande
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§19 Dnr KS 2024/00061-2.4.6

Interpellation från (M) till fastighetsnämndens ordförande om 
vad Västerås stad gör för att förhindra arbetsplatsolyckor på 
våra byggarbetsplatser

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen förklaras besvarad.

Ärendebeskrivning
Marie Brandstedt (M) anmäler en interpellation till fastighetsnämndens 
ordförande om vad Västerås stad gör för att förhindra arbetsplatsolyckor på 
våra byggarbetsplatser.

Justerandes sienatur Utdrassbestvrkande
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§20 Dnr KS 2024/00089-8.2.1

Interpellation från (SD) till kommunstyrelsens ordförande med 
anledning av påverkanskampanjer mot socialtjänsten

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen förklaras besvarad.

Ärendebeskrivning
Erik Johansson (SD) anmäler en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande med anledning av påverkanskampanjer mot socialtjänsten.

Justerandes signatur Utdragsbestvrkande
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§21 Dnr KS 2024/00156-9.1.3

Interpellation från (M) till fastighetsnämndens ordförande om 
Mariabergets framtid

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen förklaras besvarad.

Arendebeskrivning
Eleonore Lundkvist (M) anmäler en interpellation till fastighetsnämndens 
ordförande om Mariabergets framtid.

Justerandes signatur Utdransbestvrkande
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§22 Dnr KS 2024/00157-3.3.2

Interpellation från (M) till byggnadsnämndens ordförande om 
småhustomter Tidö

Beslut
1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen förklaras besvarad.

Ärendebeskrivning
Elisabeth Unell (M) anmäler en interpellation till byggnadsnämndens 
ordförande om småhustomter Tidö.

Justerandes sien Utdraesbestvrkande
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§23 Dnr KS 2024/00035-3.12.4

Motion från (M) om fler markparkeringar i city

Beslut
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Ärendebeskrivning
Elisabeth Unell (M) anmäler en motion om fler markparkeringar i city.

Justerandes sienatur Utdransbestvrkande
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§24 Dnr KS 2024/00185-3.6.5

Motion från (M) om Västerås station

Beslut
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Arendebeskrivning
Claes Kugelberg (M) anmäler en motion om Västerås station.

Justerandes sienatur * Utdraasbestvrkande
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§25 Dnr KS 2024/00186-1.3.4

Motion från (M) om att inrätta en jävsnämnd inom Västerås stad

Beslut
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Arendebeskrivning
Anna Nordin (M) anmäler en motion om att inrätta en jävsnämnd inom 
Västerås stad.

Justerandes siglfailir Utdrassbestvrkande


